
Protok61 N r 24/2009 

z posiedzenia Komisji Oswiaty i Kultury 


w dniu 21 kwietnia 2009 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 15.30 

Lista obecnosci i porz'ldek obrad stanowi'l za1'lcznik do protokolu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli : 

1.Bun11istrz Toszka Pan Jacek Zarzycki 
2.Z-ca Bunnistrza Pani Maria Nowak Kowalska 
3.Sekretarz Gminy Pani Malgorzata Por~bska 
4.Skarbnik Gminy Pani Kazimiera Drewniak 
5.P.o Kierownika ZOPO Pani Cecylia Cieslik 
Przewodnicz'lca Komisji Pani Maria Bukowska powitala zebranych i 

przedstawila projekt porz'ldku posiedzenia. 

Czlonkowie Komisji jednoglosnie przyj~li proponowany porz'ldek obrad. 


Ad.1 
11 Projekt uchwaly w sprawie : rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budzetu 

Gminy Toszek za 2008 r. i udzielenia absolutorium Bunnistrzowi Toszka 
z tytulu wykonania budzetu Gminy Toszek na rok 2008 

Komisja nie wniosla uwag do sprawozdania z wykonania budzetu oraz 
przygotowanego projektu uchwaly. 
2/ Projekt uchwaly w sprawie : nadania nazwy ulicy w Toszku. 
Z-ca Burmistrza poinfonnowala , ze najwi~ksz'lliczb~ glosow w ankiecie 
oddano na : ul. Zlota 1111 / , uLKwiatowa /52/ , ul.Ks. Johannesa Chrzqszcza 
/48/. 
Burmistrz dodal , ze osoby mieszkaj'lce przy tej ulicy proponuj'l nazw~ 
ulica Mila. 
Komisja oswiaty wi~kszosci'lglosow / 4:0:2/ popada w/w prosb~ mieszkancow 
i zaproponowala nazw~ : uL Mila. 
3/ Projekt uchwaly w sprawie : wyrazenia zgody na zawarcie porozumienia 

dotycz'lcego przej~cia cz~sci zadan z zakresu edukacji publicznej. 
Pani Cieslik poinfonnowala , ze porozumienie dotyczy uczestniczenia w 
kosztach zatrudnienia katechety religii Kosciola Ewangielicko-Augsburskiego 
Z terenu naszej gminy jedno dziecko ucz~szcza na w/w lekcje religii i udzial w 
kosztach zatrudnienia katechety dla Gminy wynosi 553,92 zl / rok 
Komisja wi~kszosci'l glosow / 5 :0: 1 / popada podj~cie uchwaly. 
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4/ Projekt uchwa1y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2009 
Projekt dotyczy zwi~kszenia dochodow / dotacja WFOSiGW / i wydatkow w 
wysokosci 14.950 zl z przeznaczeniem ich na stinansowanie wyjazdow uczniow 
na"Zielone szko1y". 
Pani Cieslik doda1a , ze koszt wyjazdu ksztaltuje si~ w granicach 850~895 zl, 
kwota dotinansowania wynosi : dla osob nie pobiera.i'icych zasllku rodzinnego 
170 zl na dziecko , dla osob pobieraj'icych zasi1ek 400 zl na dziecko. 
Komisja wi~kszosci'ig1osow /5:0:1 / popada podj~cie uchwaly. 
5/ Projekt uchwa1y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2009 
Projekt dotyczy zwi~kszenia dochodow / wp1aty za wyzywienie / i wydatkow 0 

kwot~ 10.000 zl.W zwi¥ku z uruchomieniem w SP w Paczynie dozywiania w 
postaci ciep1ego posi1ku w/w srodki b~d'i przeznaczone na dozywianie uczniow 
/ srednia cena posi1ku ok. 5 zl/. 
Komisja oswiaty wi~kszosci'ig1osow /5:0:1/ popada podj~cie uchwa1y. 
6/ Projekt uchwa1y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2009 
Burmistrz poinformowa1 , ze projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w 
wysokosci 60.000 zl na opracowanie projektu termomodemizacji ogrzewania w 
SP w Paczynie.Oprocz termomodemizacji oraz wymiany instalacji i zrod1a 
ciepla zostanie dobudowana cz~sc , w ktorej na dole b~dzie kotlownia , na 
1pi~trze przedszkole , a na 2 pi~trze swietlica. W w/w kwocie Sci zabezpieczone 
srodki na opracowanie wniosku do Woj. Fund.Ochr. Srod. i Gosp. Wodnej. 
Komisja wi~kszosci'ig1osow /5:0:1 / popada podj~cie uchwa1y. 
7/ Projekt uchwa1y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2009 
Projekt dotyczy zwi~kszenia dochodow / srodki z wynajl11u w 2008 r. / i 
wydatkow 0 kwot~ 8.929 zl z przeznaczeniem ich na wydatki biez'ice dla 
SP w Paczynie - 1.229 zl/ zakup kamery cyfrowej / i Gil11nazjum w Toszku
7.700 zl / m.in zakup nag10snienia do saIl gimnastycznej , oprogramowania do 
sekretariatu , zakup paneli do saIki, itp / 
KOl11isja wi~kszosci'i glosow / 5:0: 1 / pop ada podj~cie uchwaly. 
8/ Projekt uchwa1y w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2009 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w wysokosci 12.000 zl na zakup pieca 
centralnego ogrzewania do Domu Sportowca w Ciochowicach. 
Komisja wi~kszosci'i glosow / 4:0:2/ popada podj~cie uchwaly. 
9/ Projekt uchwaly w sprawie : zmian w budzecie Gm111Y Toszek na rok 2009 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w \vysokosci 300.000 zl na remonty 
oraz biez'ice utrzymanie drog. 
Burmistrz wyjasnll , ze szacowane koszty remontu proponowanych drog / w 
Toszku ulice : Krotka , Karola Miarki , Tarnogorska, Lil11anowskiego , 
PowstallCOW , Szewska , Kilinskiego i Piastowska oraz Lesna w Pisarzowicach 
i cz~sc u1. Wiejskiej w Sarnowie / wynosz'l ok. 750.000 zl .W budzecie 
zaplanOWallO na ten cel 500.000 zl .W zwi'izku z powyzszym Bunnistrz 
zaproponowa1, aby z kwoty 300.000 zl- 250.000 zl do1ozono do modenlizacji 
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drog , a 50.000 zl przeznaezono na biezqee utrzymanie I zakup zuzla na 
utwardzanie drog ,remont mostkow w Ligocie Toszeekiej itp. I 
W odpowiedzi na pytanie Pana Zarzeekiego Bumlistrz poinformowai , ze 
na uliee Astrow i Poln't w Paezynie zlozono wniosek do Urz~du 
Marsza1kowskiego, w ehwili obeenej oezekujemy na rozstrzygni~eie. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty wi~kszosei'tg!osow 15:0:11 
popada podj~eie uehwaly. 
101 Projekt uehwaly w sprawie : zmian w budzeeie Gminy Toszek na rok 2009 
Projekt dotyezy przeznaezenia srodkow w wysokosci 90.000 zl na wydatki 
zwi'tzane z oswietleniem ulie , plaeow i drog. 
BUffilistrz dodai , ze wezesniej z tego dziaiu wydatkowano kwot~ 90.000 zi na 
pokryeie po rozliezeniu kosztow zimowego utrzymania drog. 
III Projekt uehwaiy w sprawie : zmian w budzeeie Gminy Toszek na rok 2009 
Projekt dotyezy przesuni~eia zabezpieezonyeh w budzeeie srodkow w 
wysokosci 20.000 zl na organizaej~ dozynek z rozdziaru 92195 do rozdz. 92l 09 
w formie dotaeji dla Centrum Kultury Zamek w Toszku. 
121 Projekt uehwa1y w sprawie : zmian w budzeeie Gminy Toszek na 1'Ok 2009 
Projekt dotyezy zwi~kszenia doehodow I dotaeja z budzetu Wojewodztwa 
Slqskiego Ii wydatkow w budzeeie 0 kwot~ 5.000 zl z przeznaezeniem dotaeji 
dla Centrum Kultury Zamek w Toszku na realizaej~ zadania pn. Brewerie 
Toszeekie, ezyli historia 0 ksi~znej ludycie eo m~za szukaia. 
Komisja wi~kszosci't glosow 15 :0: 11 popada podj~eie uehwaly. 
131 P1'Ojekt uehwaly w sprawie : udzielenia pomoey finansowej Powiatowi 

Gliwiekiemu na realizaej~ p1'Ojektu "PIAP-y dla mieszkaneow ziemi 
gliwickiej" 

Po wskazaniu przez Regionalnq Tzb~ Obrachunkowq mozliwosei 
dofinansowania I dot. rowniez sciezek rowerowych I przygotowano projekt 
uchwaly 0 pomoey finansowej w kwoeie 5.965 zl na realizaej~ w/w projektu 
Komisja wi~kszosei't giosow popada podj~eie uchwaiy. 
141 Projekt uchwa1y w sprawie : udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Gliwiekiemu na realizacj~ projektu "Zaplecze aktywnej turystyki rowerowej 
dla mieszkaneow zachodniej ez~sci Subregionu Centralnego" 

Projekt dotyezy udzielenia pomoey finansowej Powiatowi Gliwiekiemu w 
wysokosci 32.940 zi na realizacj~ w/w zadania. 
W odpowiedzi na pytanie BUffilistrz poinfoffilowal , ze realizaeja w/w zadan 
nastqpi w po1owie przysz1ego roku. 
Komisja oswiaty wi~kszosei'tglosow 15:0:11 popada podj~cie uehwaly. 
151 Projekt uehwaly w sprawie : zmiany uehwa1y Nr XXIV 1294/09 Rady 

Miejskiej w Toszku z dnia 10.03.2009 r. dot. uehwalenia Wieloletniego 
Programu Gospodarowallia Mieszkalliowym Zasobem GmillY Toszek 
na lata 2009 - 2013 
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Poniewaz zdaniem organu nadzoru prawnego Wojewody w/w uchwala nie 
podlega publikacji zachodzi koniecznosc wprowadzenia z111iany do zapisll w 
§ 3 , kto1'Y otrzymuje brzmienie : "Uchwala wchodzi w zycie z dniem podj~cia" 
Komisja oswiaty wi~kszosci<l glosow 15:0: 1 1popada podj~cie uchwaly. 

Ad.2 
Pan Slawomir Zarzecki , poinformowal , ze zgloszony na Sesji przez niego 
wniosek dotyczyl rozwazenia mozliwosci przeznaczenie nierozdysponowanych 
srodkow Gminnego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w 
wysokosci 30.000 zIlla dofinansowanie mieszkancom budowy przydomowych 
oczyszczalni sciekow. 
Z-ca Burmistrza Pani Maria Nowak Kowalska poinformowala , ze na realizaci~ 
w/w zadania mozna ubiegac si~ 0 przyznanie pozyczki z WFOSiGW , a ponadto 
rolnicy mog<l uzyskac dofinansowanie z Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa. 
Burmistrz Toszka dodal, ze w ramach w/w srodkow nalety takze rozwazyc 
l110zliwosc pokrycia kosztow wywozu odpadow wielkogabarytowych lub 
\vywozu azbestu. 
Burmistrz poinformowal rowniez , ze oczekujemy na rozstrzygni~cie 
konkursowe wniosku na budow~ kanalizacji , ktory ponownie zostal zlozony do 
RPOJezeli wynik b~dzie negatywny zostanie rozpatrzona mozliwosc 
skorzystania z PROW, ktory przewiduje dofinansowanie do reaJizacji tego typu 
inwestycji na obszarach wiejskich. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja uzgodnila powrot do tematu po uzyskaniu 
bardziej szczegolowych inforl11acji. 

Ad.3 
Czlonkowie KOl11isji zapoznali si~ z pisl11em Komendanta Komisariatu Policji w 
Pyskowicach w sprawie przekazania srodkow wysokosci 1000 Zf Im-c na zakup 
paliwa do radiowozow. 
Burmistrz poinfon110wal , ze na Sesj~ zostal zaproszony Komendant w celu 
wyjasnienia w/w sprawy.Ponadto Burmistrz podkreslil , ze dzialania Policji w 
dalszYl11 ciqgu nie wykluczaj<l ucictZliwych dzialan na terenie Gminy, nadszedl 
wi~c moment, aby zastanowic si~ nad utworzeniem Strazy Miejskiej. 
Radny Andrzej Morciniec zaproponowal przygotowanie na Sesj~ infonnacji 
dot. kosztow utrzymania Posterunku 1pomieszczenia , c.O itp. I. 

AdA 
Radni otrzymali materialy dotycz't:.ce Ramowych Planow Nauczania , ktore 
obowi<lzuj'lod 2009 1'. w 1 klasach Szkoly Podstawowej i 1 klasach Gimnazju11l 
1w pozostalych klasach -dotychczas obowi't:.zuj't:.ce I. 

http:obowi't:.zuj't:.ce
http:dotycz't:.ce
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Pant Cecylia Cieslik poinformowala , ze z nowelizacji ustawy 0 systemie 
oswiaty wynika , iz to na gminach spoczywa obowi::tzek werytikacji i 
sprawdzania projektow organizacyjnych placowek oswiatowych. 
Nowy Ramov.'Y Program Nauczania wprowadza dodatkowo w Gimnazjum 
godzin~ j~zyka nowozytnego oraz godzin~ edukacji dla bezpieczerlstwa. 
Godziny s::t rozliczane w trzy letnim cyklu.Natomiast nowelizacja Karty 
Nauczyciela wprowadza obowi::tzek przepracowania 1 godziny dodatkowo w 
tygodniu I z godzin dyrektorskich I przez kazdego pelnozatrudnionego 
nauczycieIa .Godziny te s::t rozliczane w cyklu polrocznym. 

Ad.5 
W zwi'lzku z nowelizac.i::t od 1.04.br rozkladu jazdy autobusow - Burmistrz 
poinformowal , ze na Sesj~ Rady Miejskiej zosta1i zaproszeni przedstawiciele 
PKS .Burmistrz dodal , ze PKS poinfonnowal , ze w przypadku uruchomienia 
kursov,.r sobotnio - niedzielnych zwroci si~ 0 dotinansowanie w wysokosci 2,3 
zLPan Zarzycki zwrocil si~ do radnych 0 przygotowanie pytan w tym temacie. 
Pan Andrzej tv10rciniec zwrocil si~ 0 : 
11 V\')'jasnienie na jakich zasadach "gimbusl! pelni dyzur w PKS 
Burmistrz poinformowal ,ze wyjasnienie bylo zawarte w przedstawionym na 
Sesji sprawozdaniu z pracy Burmistrza 
21 ogloszenie przetargu na utrzymanie zieleni 
Burmistrz wyjasnil , ze do kwoty 14.000 euro nie 111a obowi::tzku oglaszania 
przetargu. 
Z-ca Burmistrza poinformowala 0 planowanym wyjeidzie do gminy partnerskiej 
Hohenau w dniach 17-19lipiec - koszt 50 euro + koszty przejazdu i zach~cila 
radnych do wpisywania si~ na list~ uczestnikow.Ponadto przekazala infor111acj~ , 
ze Burmistrz Hohenau ufundowal pobyt 3 osob - zaproponowano , aby 0 
miejsca te ubiegala si~ mlodziez , ktora osi~nie najlepsze v.'Yniki w konkursie 
wiedzy 0 Hohenau.Konkurs odb~dzie si~ 10 czerwca bI'. 
Pan Slawomir Zarzecki stwierdzi1 , ze wielkim b1~dem jest nieuezestniczenie 
zadnego naszego solectwa w konkursie Odnowy W sLRadny podkreslil , ze 
w przypadku v.'Yst~powania solectw 0 dodatkowe srodki najpierw nalezy si~ 
przyjrzec czy S01ectwo nie mia10 mozliwosci pozyskania srodkow z innych 
zrodel. 

Po wyczerpaniu porz'ldku obrad Przewodnicz::tca Komisji Pant Maria Bukowska 
podzi~kowa1a za udzia1 i zakonczyla posiedzenie 0 godz. 17.30. 

Przewodnic~ft,ci KC~:l1isji 

\l\~\lM\$JJ~ 
Maria Bukowska 


